

ԲՈՎԱՆԴԱԿՈՒԹՅՈՒՆ CONTENTS СОДЕРЖАНИЕ

ԵՊՀ ռեկտոր, ՀՀ ԳԱԱ թղթակից անդամ, «Գիտական Արցախ» պարբերականի խմբագրական խորհրդի նախագահ, պատմական գիտությունների դոկտոր, պրոֆեսոր, Արամ Սիմոնյանի ողջունի խոսքը.....4

Welcome message of YSU Rector, Corresponding Member of the National Academy of Sciences of the Republic of Armenia, Chairman of the Editorial Council of the Journal «Scientific Artsakh», Doctor of History, Professor Aram Simonyan.....5

Приветственное послание ректора ЕГУ, члена-корреспондента НАН Республики Армения, председателя редакционного совета журнала «Научный Арцах», доктора исторических наук, профессора Арама Симоняна.....6

ՊԱՏՄՈՒԹՅՈՒՆ, ՓԻԼԻՍՈՓԱՅՈՒԹՅՈՒՆ HISTORY, PHILOSOPHY ИСТОРИЯ, ФИЛОСОФИЯ

Վահրամ Բալայան. Պետականության պատմական և գաղափարական դրսևորումներն Արցախում 17-րդ դարի վերջերից մինչև մեր օրերը.....7
Vahram Balayan. Historical and Ideological Manifestations of Statehood in Artsakh from the end of the 17th Century to our Days

Ваграм Балаян. Исторические и идеологические проявления государственности в Арцахе с конца 17 века по наши дни

Արման Եղիազարյան. Հայոց պետականության պատմության ուսանելի էջերից. Արշակ Բ-ի դարաշրջանը.....15
Arman Yeghiazaryan. An Instructive Page of Armenian Statehood History: the Epoch of Arshak II

Арман Егиазарян. Одна из поучительных страниц истории армянской государственности: эпоха Аршака II

Խաչատուր Ստեփանյան. Արցախի խորհրդայնացումը.....22
Hachatur Stepanyan. The Sovietization Of Artsakh
Хачатур Степанян. Советизация Арцаха

Իսկուհի Ավանեսյան. Զեքույան Զոքսի բարոյական և նյութական աջակցությունն Արցախի Հանրապետությանը պատերազմի օրերին և հետագայում.....26
Iskuhi Avanesyan. Caroline Cox's Moral and Political Support to the Artsakh Republic During and after the War

Искуи Аванесян. Моральная и материальная поддержка Кэролайн Кокс Республике Арцах в период войны и в дальнейшем

Հինաիդա Բալայան. Ղևոնդ Ալիշանի «Արցախ» Երկը.....30
Zinaida Balayan. The «Artsakh» Composition by Ghevond Alishan
Зинаида Балаян. Произведение «Арцах» Гевонда Алишана

Մարինե Գևորգյան. Ներքաղաքական զարգացումները Հայաստանի Հանրապետությունում 1999-2003թթ.....36
Marine Gevorgyan. Intra-Political Processes in the Republic Of Armenia in 1999-2003
Марине Геворкян. Внутриполитические процессы в Республике Армения в 1999-2003 гг.

Անտոն Եվստրատով. Ձախ քաղաքական շարժումները Հայաստանում XX- XXI դդ. նրանց դերը պետության կայացման ու զարգացման գործում և հեռանկարները.....42

Anton Evstratov. Left Political Movements in Armenia in the Xx - Xxi Century: the Role in the Formation and Development of the State and Prospects

Антон Евстратов. Левые политические движения в Армении в XX – XXI веках: роль в становлении и развитии государства и перспективы

Վրեժ Հարությունյան. Բարեգործական ընկերությունների և բարերարների սոցիալ-տնտեսական գործունեությունից Շուշիում XIX դարում.....47

Vrezh Harutyunyan. From the History of the Socio-Economic Activities of Charitable Organizations and Philanthropists in Shushi (19th Century)

Вреж Арутюнян. Из истории социально-экономической деятельности благотворительных организаций и меценатов в Шуши (XIX век)

Արման Մալոյան. Արևմտյան Հայաստանում հայոց պետականության դրսևորումների առաջացման և գոյատևման հանգամանքների շուրջ (XVIII դարի երկրորդ կես – XIX դարի առաջին քառորդ).....53

Arman Maloyan. On the Circumstances of Formation and Persistence of Manifestations of Armenian Statehood in Western Armenia (Second Half XVIII - First Quarter of the XIX Century)

Арман Малоян. Об обстоятельствах возникновения и существования армянской государственности в Западной Армении (вторая половина XVIII – первая четверть XIX века)

Լիլիթ Մակարյան. Հայոց եկեղեցու ներդրումը մայիսյան հերոսամարտերում.....60

Lilit Makaryan. The Contribution of the Armenian Church in the May Heroic Battles in 1918

Лилит Макарян. Вклад армянской церкви в героических майских сражениях 1918г.

Նելլի Մինասյան. Հայկական պետականության արտաքին քաղաքական մարտահրավերների շուրջ (Երրորդ Հանրապետության շրջան).....65

Nelli Minasyan. About Foreign Political Challenges of Armenian Statehood (Period of the Third Republic)

Нелли Минасян. О внешнеполитических проблемах армянской государственности (период Третьей Республики)

Լիլիթ Պողոսյան. Վազգեն Ա Վեհափառը և Հայաստանի Անկախացումը.....72

Lilit Poghosyan. His Holiness Vazgen I and Armenian's Independence

Лилит Погосян. Его Святейшество Вазген I и независимость Армении

Սոֆյա Օհանյան. Երվանդ Ֆրանգյանի համադրական մոնիզմը XX դարասկզբի հայ ազգային կեցության մարտահրավերների համատեքստում.....76

Sofya Ohanyan. Yervand Frangyan's Synthetic Monism in the Context of Challenges of Armenian National Existence of the Beginning of the 20th Century

Софья Оганян. Синтетический монизм Ерванда Франгяна в контексте вызовов армянского национального бытия начала XX века

Նարինե Ավագիմյան. Ժողովրդագրական իրավիճակը շուշիում 1813-1917թթ.....81

Narine Avagimyan. The Demographic Situation in Shoushi in 1813-1917

Нарине Авагимян. Демографическая ситуация в Шуши в 1813-1917 годах

Գայանե Հովհաննիսյան. Արցախյան հերոսամարտի պատմությունից (1920թ.).....85
Gayane Hovhannisyán. From the History of Artsakh Battle (1920)
Гаяне Оганнисян. Из истории арцахской битвы (1920 год)

Մանուշակ Մարկոսյան. Արմին Թ. Վեգները և Հայոց Պետականությունը.....90
Manushak Markosyan. Armin T. Wegner and Armenian Statehood
Манушак Маркосян. Армин Т. Вегнер и армянская государственность

ԻՐԱՎԱԳԻՏՈՒԹՅՈՒՆ **JURISPRUDENCE** **ЮРИСПРУДЕНЦИЯ**

Օտտո Լուխտերհանդտ. Հայոց պետականության պատմական փորձն ու դասերը. հայացք կողքից..... 95
Otto Luchterhandt. Historical Experience and Lessons of the Armenian Statehood: a View from Outside

Օտտո Լյուտերհանդտ. Исторический опыт и уроки армянской государственности – взгляд со стороны

Ավետիք Հարությունյան. Արցախի Հանրապետության Սահմանադրության մեկնաբանությունները որպես պետականության ամրապնդման կարևոր գործոն.....103
Avetik Harutyunyan. Commentary to the Constitution of the Republic of Artsakh as an Important Factor of Strengthening the State
Аветик Арутюнян. Комментарии к Конституции Республики Арцах как важный фактор укрепления государственности

Բորիս Օսիպյան. Հայոց իրավագիտակցության պատմության իմաստը.....111
Boris Osipyan. The Essence of the Armenians Legal Consciousness
Борис Осипян. Смысл истории армянского правосознания

Արտաշես Խալաթյան. Հայաստանի թավշյա հեղափոխության սահմանադրական-քաղաքական ուրվագիծը.....126
Artashes Khalatyan. Constitutional and Political Circuit of the Velvet Revolution in Armenia
Арташес Халатян. Конституционный и политический контур бархатной революции в Армении

Լուսինե Բարխուդարյան. Արցախի Հանրապետության Գերագույն դատարանի կողմից իրավական ակտերի՝ Սահմանադրությանը համապատասխանությունը որոշելու գործերի քննության իրավաբանական հետևանքները.....137
Lusine Barkhudaryan. Legal Consequences of the Cases Determined by the Supreme Court of the Republic of Artsakh with the Compliance of Legal Acts with the Constitution
Лусинэ Бархударян. Юридические последствия дел по определению Верховным судом Республики Арцах соответствия правовых актов Конституции

ՄԻՋԱԶԳԱՅԻՆ ՀԱՐԱԲԵՐՈՒԹՅՈՒՆՆԵՐ, ԶԱՂԱԶԱԳԻՏՈՒԹՅՈՒՆ
INTERNATIONAL RELATIONS, POLITICAL SCIENCE
МЕЖДУНАРОДНЫЕ ОТНОШЕНИЯ, ПОЛИТОЛОГИЯ

Խաչիկ Գալստյան. Արցախյան հիմնախնդիրը հայոց Նորոթյա պետականության կայացման համատեքստում.....142

Khachik Galstyan. The Artsakh Issue in the Context of the Establishment of the Modern Armenian Statehood

Хачик Галстян. Арцахская проблема в контексте становления современной Армянской государственности

Մարեկ Շեյմո. Զաղաքական փոփոխությունների հիմնական ուղղությունները Հայաստանում.....148

Marek Zejmo. Modern Directions of Political Changes in Armenia

Марек Жэймо. Современные направления политических изменений в Армении

Աբրահամ Գասպարյան, Անահիտ Չալիկյան. Ղարաբաղյան պատերազմի ազդեցությունը հայ-թուրքական հարաբերությունների վրա 1990-1992թթ.....156

Abraham Gasparyan, Anahit Chalikyan. The Impact Of The Nagorno-Karabakh Conflict On The Armenian-Turkish Relations In 1991-1992

Абраам Гаспарян, Анаит Чаликян. Влияние Карабахской войны на армяно-турецкие отношения в 1990-1992 гг.

Ալեն Դևոնդյան. «Հավաքական անվտանգության» ու «կանխարգելիչ ինքնապաշտպանության» պարադիգմները ՀՀ ռազմական անվտանգության ապահովման դիսկուրսում.....162

Alen Ghevondyan. Collective Security and Preventive Self-Defence Paradigms in Military Security Discourse of the Republic of Armenia

Ален Гевондян. Парадигмы коллективной безопасности и превентивной обороны в дискурсе военной политики и политики в области безопасности Республики Армения

Անժելա Էլիբեգովա, Հովիկ Ավանեսով. Հայաստանցիները ադրբեջանական ուսումնական հաստատություններում և դրա ազդեցությունը հայկական պետականության անվտանգության վրա.....168

Anzhela Elibegova, Hovik Avanesov. Anti-Armenian Policy in Azerbaijan Educational Institutions and its Influence on Safety of Armenian Statehood

Анжела Элибегова, Овик Аванесов. Армянофобия в азербайджанских образовательных учреждениях и ее влияние на безопасность Армянского государства

Արտակ Հարությունյան. Պետության ռազմական անվտանգության ներուժը.....173

Artak Harutyunyan. Potential of the State Military Security

Артак Арутюнян. Потенциал военной безопасности государства

Գրիգոր Բալասանյան. Հեղափոխությունը Հայաստանում և դրա հնարավոր ազդեցությունը ղարաբաղյան բանակցային գործընթացի վրա.....182

Grigor Balasanyan. The Revolution in Armenia and its Possible Influence on the Negotiation Process of Nagorno-Kharabakh Conflict

Григор Баласанян. Революция в Армении и ее вероятное влияние на переговорный процесс по урегулированию нагорно-карабахского конфликта

Գուրգեն Սիմոնյան. Արցախի Հանրապետության պետական ապարատի զարգացման հեռանկարները երկպալատ օրենսդիր իշխանությամբ հայկական դաշնային պետության կազմում.....186

Gurgen Simonyan. The Perspectives of the Development of the State Apparatus of the Republic of Artsakh in the Armenian Federal State with Bicameral Legislative Structure.

Гурген Симонян. Перспективы развития государственного аппарата Республики Арцах в составе федеративного армянского государства с двухпалатным органом законодательной власти

Մամիկոն Մարգարյան. Համագործակցության մշակույթը՝ որպես ազգային անվտանգության ապահովման գործընթաց.....193

Mamikon Margaryan. Cooperation Culture as Process of Providing of the National Security

Мамикон Маргарян. Культура сотрудничества как процесс обеспечения национальной безопасности

Ռոբերտ Ղևոնդյան. Զաղաքացիական հասարակության զարթոնքը՝ թավշյա հեղափոխության համատեքստում.....201

Robert Ghevondyan. Civil Society Awakening in the Context of Velvet Revolution

Роберт Гевондян. Расцвет гражданского общества в контексте бархатной революции

Սերգեյ Վարդազարյան. Ղարաբաղյան հակամարտության կարգավորման առանձնահատկություններն ու հեռանկարները.....205

Sergey Vardazaryan. Peculiarities and Prospects of the Karabakh Conflict Arrangement

Сергей Вардазарян. Особенности и перспективы урегулирования карабахского конфликта

Անժելա Մնացականյան. ՀՀ ռազմական քաղաքականությունը, որպես պետականության ամրապնդման երաշխիք.....212

Anzhela Mnatsakanyan. Military Policy of the Republic of Armenia as Guarantee of Strengthening State

Анжела Мнацакян. Военная политика Республики Армении как гарантия укрепления государственности

Լիլիթ Չիչոյան. Կառավարող ընտրանու պատասխանատվությունը երիտասարդության քաղաքական սոցիալականացման գործընթացում.....217

Lilit Chichoyan. The Responsibility of Ruling Elite in the Process of Youth Political Socialization

Лилит Чичоян. Ответственность правящей элиты в процессе политической социализации молодежи

Մանե Աթիկյան. Երիտասարդության քաղաքական սոցիալականացումը՝ որպես լիդերության գործառույթ.....222

Mane Atikyan. Political Socialization of Youth as a Function of Leadership

Мане Атикян. Политическая социализация молодежи как функция лидерства

Մարգարիտ Պետրոսյան. Միջնորդների դերը անլուծելի հակամարտությունների կարգավորման գործընթացում: Արցախի դեպքը.....228

Margarit Petrosyan. The Role of Mediators in the Process of Conflict Resolution: The Case of Artsakh

Маргарит Петросян. Роль посредников в процессе урегулирования неразрешимых конфликтов на примере Арцаха

Վահրամ Հովյան. Հայկական սփյուռքի անվտանգության մարտահրավերները և հայրենադարձության խնդիրը.....233
Vahram Hovyan. The Security Challenges of the Armenian Diaspora and the Problem of Repatriation

Ваграм Овян. Вызовы безопасности армянской диаспоры и проблема репатриации

Վիոլետտա Մանուկյան. Հետկոնֆլիկտային պետականության կայացման մարտահրավերները. Արցախի դեպքը.....243

Violetta Manukyan. The Challenges of Post-Conflict Stateness: The Case of Artsakh

Виолетта Манукян. Вызовы постконфликтной государственной состоятельности на примере Арцаха

Արթուր Մարտիրոսյան. Զաղաքական մշակույթը և երիտասարդության սոցիալականացման հիմնախնդիրները Հայաստանի Հանրապետությունում.....249
Artur Martirosyan. Political Culture and the Problems of Socialization of Youth in the Republic of Armenia

Артур Мартирисян. Политическая культура и вопросы социализации молодежи в Республике Армения

Գառնիկ Գափոյան. Երիտասարդության քաղաքական սոցիալականացումը՝ որպես կուսակցական համակարգի գործառույթ.....255

Garnik Gapoyan. The Political Socialization of the Youth as a Function of the Party System

Гарник Гапоян. Политическая социализация молодежи как функция партийной системы

Նատելլա Դանիելյան. Հանրային կապերի զարգացման միտումները և պետական PR-ը Արցախի Հանրապետության կառավարման համակարգում.....260
Natella Danielyan. Public Relations Development Tendencies and the State PR within the Management System of the Artsakh Republic

Нателла Даниелян. Тенденции развития связей с общественностью и государственного PR в системе управления Республики Арцах

ՏՆՏԵՍԱԳԻՏՈՒԹՅՈՒՆ

ECONOMICS

ЭКОНОМИКА

Աշոտ Մարկոսյան, Արմեն Մարկոսյան. Տնտեսական ինտեգրացիայի հիմնախնդիրները Հայաստանի Հանրապետությունում և Արցախի Հանրապետությունում.....266

Ashot Markosyan, Armen Markosyan. Problems of Economic Integration of the Republic of Armenia and the Republic of Artsakh

Ашот Маркосян, Армен Маркосян. Проблемы экономической интеграции Республики Армения и Республики Арцах

Հայկ Սարգսյան. Պետության կայացվածության և սահմանադրականության փոխառնչությունները.....283

Hayk Sargsyan. Interactions Between Constitutionalism and the Condition of the State

Гайк Саргсян. Взаимодействие между конституционализмом и состоятельностью государства

Սամսոն Դավոյան. Հարավկովկասյան երկրներում իրականացված վերափոխումների համեմատական արդյունավետության գնահատումը.....291

Samson Davoyan. The Assessment of the Comparative Effectiveness of Reforms in the South Caucasus Countries

Самсон Давоян. Оценка сравнительной эффективности реформ в Южно-Кавказских странах

Բագրատ Ասատրյան. Արցախի և Հայաստանի Հանրապետությունների տնտեսությունների զարգացման հիմնահանգիսներն ու հեռանկարները.....300

Bagrat Asatryan. Problems and Prospects of the Development of Artsakh and Armenian Economies

Баграт Асатрян. Проблемы и перспективы развития экономик республик Арцах и Армении

Արմինե Սչանյան. Արցախի Հանրապետության և Հայաստանի Հանրապետության պետական բյուջեների ձևավորման փուլերի համեմատականը.....308

Armine Schanyan. Comparison of the Phases of the Formation of State Budgets of Republic of Artsakh and Republic of Armenia

Армине Счанян. Сравнение фаз формирования государственных бюджетов Республики Арцах и Республики Армения

Եվգենյա Հայրիյան. Արցախի Հանրապետության տնտեսության ձեռքբերումներն ու արդի մարտահրավերները.....314

Yevgenya Hayriyan. Achievements and Modern Challenges of Artsakh Republic Economy

Евгения Айриян. Достижения и современные вызовы экономики Республики Арцах

Կարեն Գրիգորյան. ՀՀ տնտեսության իրական և ֆինանսական հատվածների տնտեսագիտական մեկնաբանումների վերլուծությունը.....320

Karen Grigoryan. Analysis of Economic Observations of Real and Financial Sectors of the Economy of Republic of Armenia

Карен Григорян. Анализ экономических интерпретаций реального и финансового секторов экономики Республики Армения

Նադեժդա Աֆյան. Էկոլոգիական ապահովագրության ներդրման անհրաժեշտությունը կայուն զարգացմանը համընթաց.....325

Nadezhda Afyan. The Necessity to Introduce Ecological Insurance in Line with Sustainable Development

Надежда Афян. Необходимость внедрения экологического страхования одновременно с устойчивым развитием

Նարինե Ավանեսյան. Զնանաչված պետությունների բանկային գործունեության կայացման ու զարգացման առանձնահատկությունները հետխորհրդային տարածաշրջանում.....330

Narine Avanesyan. The Features of the Formation and Development of the Banking System of Unrecognized States in the Post-Soviet Space

Нарине Аванесян. Особенности становления и развития банковской деятельности непризнанных государств на постсоветском пространстве

Սուսան Ավետիսյան, Նինա Բալայան. Արցախի Հանրապետությունը թվային տնտեսության և ինովացիոն համակարգերի զարգացման նոր օրակարգում.....336
Susan Avetisyan, Nina Balayan. The Republic of Artsakh on a New Agenda for the Development of Digital Economy and Innovation Systems

Сусан Аветисян, Нина Балаян. Республика Арцах в новой повестке развития цифровой экономики и инновационных систем

Ալբինա Սիբիրսկայա. Եվրասիական Տնտեսական Միության (ԵԱՏՄ) տարածքում արժույթային միություն ստեղծելու համար նախապայմաններ.....342
Albina Sibirskaia. The Possibility of Creating a Monetary Union in the Territory of the EAEU

Альбина Сибирская. Возможность создания валютного союза на территории стран ЕАЭС

Արփինե Մնացականյան. Արցախի Հանրապետության տնտեսությունը 2018թ սպասելիքներին ընդառաջ.....347
Arpine Mnatsakanyan. The Economy of the Republic of Artsakh – Heading to the Expectations of the Year 2018

Арпине Мнацаканян. Экономика Республики Арцах в 2018 году – навстречу ожиданиям

Արփինե Սարգսյան. Տնտեսության մրցունակության նորարարական հիմքը.....353
Arpine Sargsyan. Innovative Base of Economic Competitiveness

Арпине Саргсян. Инновационная база экономической конкурентоспособности

Անի Գալստյան. Արժույթային փոխարժեքի ազդեցությունն արտահանման ծավալի վրա.....358
Ani Galstyan. The Impact of Exchange Rate on the Volume of Export

Ани Галстян. Влияние валютного курса на объем экспорта

Իվետա Ստեփանյան. ՊՂԿ աշխատանքի խթանումը և մոտիվացիան՝ արդյունավետության առանցքային ցուցանիշների կիրառման հիման վրա.....363
Iveta Stepanyan. The Promotion of Faculty Work and Motivation, Based on the Use of Key Performance Indicators

Иветта Степанян. Стимулирование работы и мотивация ППС на основе применения ключевых показателей эффективности

Լիդա Մնացականյան. Բանկային պահուստավորման նորմատիվ գործիքի օգտագործման փորձը ֆինանսական համակարգի անկայունության պայմաններում.....367
Lida Mnatsakanyan. Experience of Using the Instrument of the Reserve Ratio in the Conditions of Instability of the Modern Financial System

Лида Мнацаканян. Опыт использования инструмента норматива банковского резервирования в условиях неустойчивости современной финансовой системы

Լիլիթ Սարգսյան. Հայաստանի զարգացման խնդիրներն ու ուղիները որպես փոխանցումներից բարձր կախվածություն ունեցող տնտեսություն.....374
Lilit Sargsyan. Armenia: Economy with High Remittance Dependence. Problems and Ways of Development

Лилит Саркисян. Проблемы и пути развития Армении как экономики с высокой трансфертозависимостью

Լիլիթ Սարգսյան. Հայաստանի զարգացման խնդիրներն ու ուղիները որպես փոխանցումներից բարձր կախվածություն ունեցող տնտեսություն.....374
Lilit Sargsyan. Armenia: Economy with High Remittance Dependence. Problems and Ways of Development

Лилит Саркисян. Проблемы и пути развития Армении как экономики с высокой трансфертозависимостью

ԼՐԱԳՐՈՒԹՅՈՒՆ, ԳՐԱԿԱՆԱԳԻՏՈՒԹՅՈՒՆ
JOURNALISM, LITERATURE
ЖУРНАЛИСТИКА, ЛИТЕРАТУРОВЕДЕНИЕ

Ալիսա Բաղդասարյան. Արցախյան մոտիվը Մ.Յովհաննիսյանի «Յեռացող երկրի կարոտը» գրքում.....380

Alisa Baghdasaryan. The Motif of Artsakh in the Book of Hovannisian's «Longing for Leaving the Country»

Алиса Багдасарян. Арцахский мотив в книге М.Овannisяна «Тоска по уходящей стране»

Արսեն Առաքելյան. Պետություն՝ պետության մեջ.....386

Arsen Arakelyan. The State in State

Арсен Аракелян. Государство в государстве

Շուշան Խաչատրյան. Արցախը հեղինակավոր պարբերականների էջերում (գերմանական մամուլի օրինակով).....391

Shushan Khachatryan. Artsakh on the pages of authoritative publications (on the example of the German press)

Шушан Хачатрян. Арцах на страницах авторитетных изданий (на примере немецкой прессы)

Շուշան Խաչատրյան, Գալուստ Սարոյան. Անկախ Հայաստանի սոցիալ-քաղաքական խնդիրները՝ ըստ ժամանակակից գրողների պատմվածքների.....395

Shushan Khachatryan, Galust Saroyan. Socio-Political Issues of Independent Armenia Based on Short Stories by Contemporary Writers

Шушан Хачатрян, Галуст Сароян. Социально-политические проблемы независимой Армении согласно рассказам современных писателей

Գայանե Ավագյան. «Հայրենիք» և «պետություն» գաղափարները 1960-ական թթ. լիբանանահայ մամուլում.....400

Gayane Avagyan. The Concepts «Homeland» and «State» in the Armenian Press of Lebanon in the 1960s

Гаянэ Авагян. Понятия родины и государства в армянской прессе Ливана 60-х годов 20-го века

Անուշ Դոլուխանյան. Հայկական դիրքերի գրավման լուսաբանումը արցախյան և ադրբեջանական պաշտոնական մամուլում.....405

Anush Dolukhanyan. Illustration of the Capture of Armenian Positions in Artsakhi and Azerbaijani Official Press

Ануш Долуханян. Освещение захвата армянских позиций в арцахской и азербайджанской официальной прессе

ՄԱՆԿԱԿԱՐԺՈՒԹՅՈՒՆ, ՀՈԳԵԲԱՆՈՒԹՅՈՒՆ
PEDAGOGY, PSYCHOLOGY
ПЕДАГОГИКА, ПСИХОЛОГИЯ

Աննա Պետրոսյան. Համակազմ դասարաններում սովորողների ուսումնական գործունեության ակտիվացման մանկավարժական պայմանները.....409
Anna Petrosyan. Pedagogical Terms Activation of Learning Process in Supportive Schools
Анна Петросян. Педагогические условия для активизации процесса обучения учащихся комплектных школ

Ռոզալյա Հարությունյան. Մարգինալության՝ որպես սոցիալ-հոգեբանական երևույթի դիտարկման փորձ.....415
Rozaly Harutyunyan. The Experience of Looking at Marginality as a Socio-Psychological Phenomenon
Розалия Арутюнян. Опыт рассмотрения маргинальности как социально-психологического явления

Արմինե Սևումյան. Ղեկավարների հուզական ինտելեկտի դրսևորումների վերլուծություն (Արցախի Հանրապետության օրինակով).....419
Armine Sevumyan. Analysis of the Indicators of Emotional Intelligence in Managers (on the Example of the Republic of Artsakh)
Армине Севумян. Анализ проявлений эмоционального интеллекта руководителей (на примере Республики Арцах)

ՏԵՂԵԿՈՒԹՅՈՒՆՆԵՐ ՀԵՂԻՆԱԿՆԵՐԻ ՄԱՍԻՆ.....424
INFORMATION ABOUT THE AUTHORS
СВЕДЕНИЯ ОБ АВТОРАХ

Տեղեկատվություն «Արցախի երիտասարդ գիտնականների և մասնագետների միավորում» հասարակական կազմակերպության գործունեության մասին.....433

Information on the Activities of «Union of Young Scientists and Specialists of Artsakh» NGO.....434

Информация о деятельности общественной организации «Объединение молодых ученых и специалистов Арцаха».....435